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AKTUALITY Z OBCE 

- ohledně projektů a staveb 
 

 Úprava křižovatky u Sůvů – reklamace ohledně vytažených kostek byla 
uznána a úsek je opravený. 

 Knihovna – stavba je spolufinancována dotací z Ministerstva pro místní 
rozvoj ve výši 1.144.000,- Kč. Konec předpokládaného dokončení byl 
posunut na 30. 11. 2023. Vnitřní prostory se nyní malují, dlažba je položena. 
Nové okno a dveře jsou vsazeny. Police na knihy zkusíme využít původní. 
Poté nás čeká slavnostní otevření. 

 

 Hřbitov Chuchelna – stavba je dokončena, brána usazena; terénní úpravy 
kolem zdi se snad podaří dokončit do konce listopadu, stejně tak osadit 
objednané atypické stříšky. 

Ve vnitřní úpravě hřbitova pokračujeme. Pokáceli jsme přerostlé túje před 
zdí a projednali jsme osázení květinového záhonu před novou zdí. Návrh 
nové nádrže na vodu vystavěné také z bílých lícových cihel 
projednáváme ze stavební firmou, zábradlí podél cesty – na jaře. Dále 
přemýšlíme nad úpravou vnitřních cestiček – mlat, dlažba? A necháváme 
spočítat cenu nátěru střechy kaple. 

 Dětské hřiště a workoutové hřiště – na výstavbu dětského a workoutového 
hřiště, které je již vybudované u koupaliště, se nám podařilo získat dotaci 
z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 596.000,- Kč. Celková částka za hřiště 
je 745.000,- Kč. 
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 Oprava opěrné zdi u koupaliště a sousedního domu (Košťálovi) – stavba 
je povolena; do výběrového řízení na výstavbu se přihlásily tři společnosti. 
S vybranou společností Algon a. s. jsme ve fázi sepisování smlouvy. 
Vysoutěžená částka na stavební práce je 2.326.468,21 Kč. Realizace by 
měla započít v březnu a skončit do 70 dnů od počátku stavby. 

 Koupaliště – renovace nátěrů bazénů probíhá – jsou obroušeny všechny 
vrstvy nátěrů. U brouzdaliště jsme nechali upravit vstupní část a místo 
prudkého kluzkého svahu zde bude schůdek a zábradlí na přidržení. 
Pokračování renovace bude opět na jaře, hned jak počasí dovolí. 
Koupací sezóna tak nebude narušena.  

VHS plánuje obnovu a doplnění stávající čistírny odpadních vod – nové 
dmychadlo se řízením.  

Dále nám SČVK doporučuje osazení lapolu na tuky z kiosku. 

Současný nájemce p. Malý projevil zájem pokračovat v nájmu koupaliště  
a hřiště i v příštím roce. 

 Multifunkční hřiště – stav multifunkčního hřiště se blíží k nepoužitelnosti. Do 
konce roku bude hotov projekt za 38.000,- Kč (vč. DPH), díky kterému se 
nám zvýší šance na získání dotace na výměnu povrchu. Tato výměna se 
pohybuje okolo 2 milionů korun, dotace se pohybují okolo 70 – 80%. 

 Akce ČEZu v oblasti Kamínka – Slap – proběhlo usazení nových sloupů, 
poté i výměna kabeláže. Některé lampy našeho osvětlení budeme muset 
demontovat a zavěsit na nové sloupy.  

 Dopravní značení na Slapě – bylo osazeno nové dopravní značení „Zóna 
30“, které vede od Slapu přes Sídliště k obchodu. Na jaře bude tato 
komunikace opatřena ještě retardéry. Věříme, že tímto krokem se sníží 
dopravní zatížení této oblasti.  
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 Informativní radary v obci – radary v počtu 4 ks jsou povoleny a budou 
v nejbližší době instalovány. V Chuchelně při vjezdu od Semil, při vjezdu 
z Klinkovic a u bytovky. Další radar bude na Bačově při jízdě od Semil.  

 Doprava na Komárově – na základě žádostí občanů Komárova vyřizujeme 
povolení s osazením dopravního značení – rychlost „30“ při vjezdu do 
obce. To bude předmětem dalšího sezení s občany Komárova / Lhoty  
23. 11. 2023 od 17 hodin u Kodrů. 

 Budova hasičárny:   

- Rozšíření prostorů pro výjezdní jednotku hasičů – HZS Semily 
důrazně doporučil úpravu / rozšíření prostorů pro naši výjezdní 
jednotku.  

Již nyní je prostor šaten rozšířen o místnost – bývalou šatnu 
sportovního kroužku. Šatna sportovního kroužku se přesunula do 
místnosti, která dříve sloužila pro veřejný internet.  

Další možnosti úprav prostor pro hasiče bude na projektantovi – Ing. 
B. Švejdové, která vypracovává projekt za 153.000,- Kč.   

Dále jsme nechali spočítat cenu výměny oken v celé budově. Okna 
dosloužila, mnohde nejdou ani otevřít, protože hrozí vypadnutí celého 
okna. Je to logický krok k dalším energetickým úsporám obce. 

Přes zimu budeme pokračovat v úpravách interiéru zasedacího sálu. Pryč 
s retro vzhledem 😊 

Kotel v budově dosloužil, je objednána výměna. 

 Vodovod Bačov / Lhota + Roubenky – projekční společnost je vybrána. 
Projekt bude rozdělen do etap.  

V tomto komplexním projektu je připojení vrtu do čerpací stanice, úprava 
samotné čerpací stanice, rekonstrukce zářezů – studní nad silnicí, 
zokruhování vodovodu, naše bývalá akce Roubenky, vodovod Lhota.  

 Hřbitov Lhota – varianty nové čelní zdi budou probrány na Setkání členů 
rady a obyvatel Komárova / Lhoty dne 23. 11. 2023 u Kodrů. Stavba 
z požadovaného čediče by však byla hodně nákladná. 

 Lipová alej u hřbitova na Lhotě – dendrologický posudek je vypracován, 
na jeho základě bude provedeno odborné ošetření stromů.  Arborista 
sliboval začít s pracemi v listopadu. 

 Hasičská zbrojnice na Komárově – vodovodní přípojka – přípojka vody je 
hotová za částku cca 75.000,- Kč.  
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Projektantka Ing. Švejdová zpracovává projektovou dokumentaci na 
vnitřní úpravy objektu. Studie bude prezentována na Setkání s občany 
Komárova / Lhoty dne 23. 11. 2023 u Kodrů.  

 

 Škola – přes prázdniny se podařilo vyměnit stará okna za nová. Dodavatel 
Milan Pavlíček ze Železného Brodu, cena 1.077.392,- Kč vč. DPH.  Stavba 
proběhla rychle a díky stavebnímu dozoru J. Pokorného i na výbornou. 

 Výsadba alejí – díky souhlasu vlastníků pozemků (p. Sůvy, pí Maryškové,  
pí Bémové, pí Kadlecové a pí Vrátilové) můžeme uskutečnit akci „Ovocné 
stromky pro naše potomky“ a od Veverky přes Vejměl k Matičce vysadit 
cca 120 ovocných stromů, převážně starých původních odrůd, které jsou 
doplněny i o stromy méně známé, novější, nepůvodní. Vše pod odborným 
dohledem a doporučením Ing. Špidlena ze Zahradnictví Chuchelna.  

Sázení proběhlo etapově. V neděli 12. 11. 2023 s vámi občany (děkujeme 
dětem ze ZŠ Chuchelna a paním učitelkám za uvaření teplé polévky), 
v úterý 14. 11. 2023 s dětmi 3. a 4. třídy naší školy. Na jaře pak proběhne 
výsadba třešní na Lhotě, dle dohody s vlastníky pozemků p. Trávníčkem  
a p. Janatou. 
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Alej bude vhodně doplněna lavičkami a informačními cedulemi.  
A s trochou péče po nás zůstane něco hodnotného pro nastupující 
generace. 

 Tři stodoly – nepodařilo se získat podpis od jednoho občana. Přesto však 
můžeme projekt dokončit a rozeslat k povolení na dotčené úřady. Malého 
úseku, kde jsme neobdrželi souhlas od vlastníka, se projekt týkat nebude.  

 Kaple Lhota – proběhla renovace oken, dveří a střechy. Řešíme instalaci 
informační cedule s historickými údaji. Uskutečnilo se úžasné slavnostní 
setkání u kapličky k uctění výročí 125 let.  

 Kaple Komárov – ke kapličce, resp. k turistické trase byla osazena lavička, 
řešíme i informační ceduli k historii kapličky. A stejně jako u kapličky na 
Lhotě, tak i tady proběhlo slavnostní připomenutí 100. výročí. Díky 
občanům Lhoty a Komárova byla tato oslava vydařená a mimořádná. 

Lípu u kapličky necháme odborně prořezat společností, která bude 
ošetřovat lipovou alej u hřbitova na Lhotě. 

 Kaple sv. Antonína – i chuchelská kaple měla letos výročí a i zde se 
uskutečnila oslava.  

 Úprava věže na Veverce – Vodafone – proběhlo zaměření pro položení 
kabeláže 

 Komunikace – proběhlo zalití prasklin na komunikacích Slap a Hromovka; 
byl položen recyklát na cestu na Komárově; upraveny byly dvě cesty na 
Lhotě. 

Poptávka proběhla na položení asfaltu na cestě od Zelenků směrem ke 
Kořínkům a komunikaci u hřbitova. 

 Komunikace „Na Kopeček“– projektant nastínil návrh projektu. Ten bude 
nejprve předjednán s dotčenými úřady a poté s dotčenými obyvateli.  

 Chodník Chuchelna – Semily – projekt je hotov. Kanalizace pod 
chodníkem je povolená, projekt chodníku jde v současné chvíli na 
stavební úřad k povolení. Celý tento projekt bude rozdělen do etap. Etapy 
nejsou upřesněny, ty budeme znát až po doporučení Státního fondu 
dopravní infrastruktury, kde budeme žádat o dotace, a který nám 
jednotlivé úseky pomůže na jednotlivé etapy rozdělit. Nepovedl se projekt 
kompletního uceleného chodníku. Budou, bohužel, části, kde chodník 
bude chybět, a to proto, že majitelé přilehlých domů nedali souhlas se 
stavbou. 

 Chodník k zahradě MŠ – stejně jako v předešlém případě – bohužel 
nemáme souhlas jednoho vlastníka pozemku. Projekt tedy dokončíme bez 
tohoto úseku. Je ve finální části a bude moci být projednán na úřadech. 
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PROJEKTY / STAVBY BEZE ZMĚN: 

 

 Odvodnění křižovatky u Fejfarů / Ročárků 

 Propojení  kanalizace mezi Sídlištěm a Třemi stodolami 

CO DÁL MÁME V PLÁNU: 

 Prodejna – výlohy, vstup před prodejnou, chodníček a parkování  
u prodejny 

 Elektronická úřední deska – papírů přibývá, zákonná povinnost zveřejňovat 
zůstává; mnohdy se nám všechny dokumenty na fyzickou úřední desku 
nevejdou 

 Stanoviště tříděného odpadu – upravit, ať to nějak vypadá 

 
- z činnosti rady obce 

 rada opakovaně projednávala „návrh“ zvýšení příspěvku na 
dopravní obslužnost Libereckému kraji; ten zůstával po dlouhá léta 
nezměněn a od příštího roku by se měl zvednout o více než 100 %. 
V této souvislosti nás navštívil i hejtman kraje p. Půta, aby osobně 
zdůraznil potřebu navýšení tohoto příspěvku. Rada obce 
odsouhlasila roční příspěvek Libereckému kraji na dopravní 
obslužnost ve výši 200.000,- Kč. 

 Rada obce odsouhlasila zveřejnění záměru prodloužit nájemní 
smlouvu současnému nájemci prodejny na dalších 5 let 

 Uzavřela smlouvy o zimní údržbě s p. Kudrnáčem a s Kozákov – 
družstvem za stejných podmínek jako loni. I cena za protahování 
soukromých vjezdů zůstává stejná jako loni. 

 

- územní plán obce 
 

SURPMO (společnost, která graficky zpracovává náš územní plán  
a všechny změny) potvrdilo převzetí podkladů ke Změně č. 1 a podepsali 
jsme s nimi dodatek ke smlouvě. Odhadují, že s prací by měli být hotovi 
v prosinci a v lednu by mohlo být veřejné projednání.  
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- z veřejného zasedání zastupitelstva v září 2023  
 

o zastupitelstvo schválilo vyhlášku č. 1/2023, kterou se vydává 
Požární řád obce 

o zastupitelstvo na návrh rady projednávalo zvýšení poplatku za 
odpady; nová vyhláška se zvýšeným poplatkem se bude 
projednávat na prosincovém zastupitelstvu 

o zastupitelstvo odsouhlasilo zveřejnění záměru prodat obecní 
pozemek (v historii cestu) ppč. 263/4, k. ú. Lhota Komárov 

o zastupitelstvo odsouhlasilo podmíněně přípustnou změnu 
využití stavby čp. 167 – změna využití zemědělské usedlosti na 
rekreační objekt  

o zastupitelstvo odsouhlasilo zveřejnění adresného záměru 
prodeje částí p. p. č. 477/3 a p. p. č. 1833/1 v k. ú. Chuchelna 
Lesům České republiky, s. p., Přemyslova 1106/19, Nový 
Hradec Králové, 500 08 Hradec Králové, IČ: 42196451 

 

- z činnosti Mikroregionu Kozákov (svazek obcí Semily-
Chuchelna-Záhoří) 

 
 

Obec Chuchelna prostřednictvím Mikroregionu Kozákov podala žádost  
o dotaci na vybavení cyklostezek. Přes Chuchelnu vedou tři cyklostezky  
a v rámci dotace jsme požádali o následující: 

- u obchodu (stojan na kolo; servisní místo) 
- pod Kozákovem ke Komárovu (nová lavička a stojan na kola 

v přírodním rázu) 
- Slap (přístřešek, stojan, koše) – místo dnešní lavičky, naproti obecnímu 

pozemku 

za vedení obce Bc. Eva Peštová, starostka obce 
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VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA 

OBCE CHUCHELNA 
 

ve čtvrtek 7. prosince 2023 od 18.30 hodin, 

v zasedací místnosti (čp. 269) 
            

  Program:      

1) zpráva o činnosti rady obce 

2) zpráva o hospodaření obce do 31. 10. 2023 

3) rozpočtové opatření č. 4/2023 

4) rozpočet obce na rok 2024 

5) rozpočtový výhled obce na období 2024 –    

 2026 

6) zprávy výborů – finančního a kontrolního 

7) Fond rozvoje bydlení 

8) obecně závazné vyhlášky o místních 
 poplatcích 

9) veřejnoprávní smlouva s Městem Semily  
    na sociální služby 

10) různé 

11) diskuse 

12) usnesení, závěr 
 

 

Občerstvení zajištěno 

Srdečně zveme členy zastupitelstva a všechny občany 
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POPLATKY PRO ROK 2024 

Odpady:  navrhovaná cena* 800,- Kč/osoba/rok 

POZOR BUDE ZMĚNA! 

Protahování :                                 600,- Kč/zima 

Kabelová TV:               1.800,- Kč/rok 

Poplatek ze psa           200,- Kč 

    z každého dalšího psa        300,-Kč 

číslo účtu: 107 773 716 / 0300 

*Pozn.: Výše poplatku za odpady se bude projednávat na 
prosincovém zastupitelstvu. Následně ji zveřejníme na našich 
informačních kanálech. 

PLATBY (vyjma poplatku za protahování) POUKAZUJTE NA ÚČET  
AŽ OD 1. 1. 2024!      DĚKUJEME 

Novinka v platbách 

 Na OÚ Chuchelna bude 

umožněna platba místních 
poplatků přes QR kód 
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TVORBA VARIABILNÍHO SYMBOLU: 

 

 

 

 

 

 

 

 
******************************************************************** 

Napadla vás někdy otázka, kam vaše staré  
a nepotřebné oblečení, které jste hodili do kontejneru 
na textil, putuje? 

 

Charitní šatník  
 

Od společnosti Dimatex CS máme v obci umístěné dva kontejnery. 

Společnost provozuje v sídle ve Stráži nad Nisou Šatník Dimatex  
pro sociálně slabé. 

Tento sklad ošacení pro mimořádné události slouží také pro podporu 
obyvatelstva, které se dostalo do existenčních problémů.   

Činnost probíhá ve spolupráci s regionálními organizacemi  
v krajích, kde působí.  

Mezi ošacení o které je největší zájem patří zimní svetry,  
bundy, mikiny, kalhoty a pánské boty.  

Ošacení poskytují bezúplatně na základě dohody,  

nebo smlouvy o spolupráci. 
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RECYKLACE TEXTILU 
 VÝROBA ČISTICÍH HADRŮ  

 SAVÉ MATERIÁLY NA NEČISTOTY 

RETEXTIL 
 TEXTILNÍ KOMPOZIT je pevný, mechanicky odolný  

a nenasákavý materiál, 100 % recyklovatelný. 

MODERNÍ NÁHRADA DŘEVA POUŽÍVANÉHO VE 
STAVEBNICTVÍ, ale také lavičky, květináče, stoly, venkovní 
nábytek, mobiliáře, koše, kryty na kontejnery, větrolamy, 

palety, pergoly, podlahy,…  

n  
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Nový kontejner na textil  

 

 

 

 

 

 

 

jsme pro vás umístili ve sběrném místě na Lhotě Bačově 

 

 

 

 

 

 

 

       

      Překlad: Dar oblečení      Díky! 

Lada Koublová 
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15 
 

 



16 
 

Kulturní komise 

 Vážení čtenáři, podzimní čas bývá pro kulturní komisi spíš časem oddechovým. 
Letos to však bylo jinak. Sešlo se nám hned několik významných kulatých výročí  
u naší kaple v Chuchelně i kapliček na Lhotě a Komárově. Chtěli jsme důstojně uctít 
význam těchto památek zanechaných nám našimi předky. Proto jsme u každé z nich 

zrealizovali kulturní program. 

V Chuchelně zazpíval pěvecký sbor Jizeran, vedoucí sboru pan Vávra přečetl 
historické zajímavosti o kapli, které v archivu vyhledala paní starostka a duchovní 

význam kaple připomněl pan děkan Gajdošík a Šárka Bažantová. Celou akci pak 
završilo vystoupení Pražského klarinetového tria. Kulturní komise zajistila občerstvení 
a obecní četa pod vedením pana Tomáše Bažanta se postarala o technické zabezpečení 
akce, včetně stavby a demontáže podia. Díky za to! Akce se moc vydařila, počasí nám 
výjimečně přálo a podařilo se navodit velice příjemnou sváteční atmosféru. Jen 
návštěvnost jsme u tak významné akce čekali o něco větší.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jizeran  

 

 

Pražské klarinetové trio  
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Co nás však mile překvapilo, to byla návštěvnost u obou kapliček. Na 
Komárově pak byla dokonce největší ze všech tří akcí. Další velice milou záležitostí 
bylo zapojení místních, ať už lhoteckých, nebo komárovských. Napekli sladké i slané 

dobroty, namazali chleby škvarkovou pomazánkou a o vše se vzájemně po sousedsku 
podělili. Pan Juska pak velkoryse zasponzoroval veškeré pití, jak pro děti, tak pro 

dospělé. Opět se četlo z kronik a promluvil pan děkan Gajdošík. O hudební vložku se 
postarala paní Brádlová a pan Pařík.  

 

 

 

 

    

 

 

 

 

 

      

 

Oslava na Lhotě 
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Zatímco oslava našich sakrálních staveb byla především o minulosti a historii, 
poslední naše podzimní akce byla především o budoucnosti. Výsadba aleje ovocných 
stromů směrem od Veverky k Vejmělu v budoucnu jistě svým stínem, květy a plody 
potěší nejen nás, ale zejména naše potomky. Po propršeném týdnu se nebe protrhlo 
přesně jen na naši nedělní akci, a i když v blátě, sázeli jsme za krásného podzimního 
počasí. Díky patří všem, co se akce zúčastnili a nepolevili, dokud všech 75 stromků 
nebylo zasazeno. Po zásluze se pak mohli občerstvit u stánku komise svařákem  
a polévkou, kterou pro tuto akci uvařily děti z naší školy, nebo si opéct buřt nad 
ohněm. Stromky zajistil a dovezl pan Špidlen. Pracovní četa nejen místo nachystala, 
ale i pak dotloukla nezbytné kůlové opory ke všem stromkům.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Běžte se tam podívat, je to krásné již teď. A co teprve, až to jednou všechno 
pokvete.  

Za kulturní komisi Vít Coufal  
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Z HISTORIE NAŠICH KAPLIČEK 

֍ KAPLE SV. ANTONÍNA V CHUCHELNĚ 

10. 5. 1892 vyzvalo město Semily okolní obce, které doposud využívaly semilský 
hřbitov, aby si zřídily hřbitovy vlastní. Semilský hřbitov již nestačil, převážně 
z důvodu panující cholery. Posledním pochovaným v Semilech byla selka 

Podnarová z čp. 30. Tento pohřeb byl okořeněn po chuchelsku. Dle zápisu 
staré hrobařky Sůvové od zvonice, jak se říkalo domu čp. 64, děkoval příbuzný 
Havrda – zvaný Dudlíček, v silně podnapilém stavu knězi a všem přítomným. 
Sestra zemřelé – Pluhařová od Slapu a Koucká Františka zvaná Zahajská mu 

hlasitě pošeptala: „Kdybys byl ty zticha, když seš vožralej jako prase…“ Ale 

nedořekla, protože Havrda se napřímil na vratkých nohou  
a hlasem mohutným zařval: „Tak mně polibte všichni…. a vyřiďte si to sami!“ 

26. 5. 1892 usneslo se obecní zastupitelstvo, že zřídí vlastní hřbitov. O dva dny 
později byly prohlédnuty rozličné pozemky a pozemek Josefa Dostrašila, 
chalupníka z čp. 63, uznán jako nejvhodnější. Zaplaceno za něj 1660 zlatých. 
K úhradě učinila obec výpůjčku 3000 zlatých u Zemské banky v Praze. Proti 

zřízení hřbitova na témže pozemku nebylo žádných námitek. Po dvou 
měsících byl hřbitov zařízen a znaleckou komisí dne 5. 11. 1892 uznán 
vhodným. Hrobařem byl zvolen Jan Sůva, čp. 64. Prvním pochovaným byla 
Anna Matějcová, 20 roků stará, svobodná, dcera Jana Matějce, čp. 116, 
který vznešený pohřeb vystrojil. Do konce roku 1922 pochováno jest na tomto 
hřbitově 1147 lidí. 

Již v r. 1895 padaly první náměty k postavení kaple, byla zvolena tříčlenná 
komise, jež měla po vesnicích sbírati dobrovolné dary. Později tato věc 
utichla. Teprve v r. 1913 došlo k přímému jednání o stavbě. Dne 24. 3. 1913 na 
obecním zastupitelstvu prozkoumány plány a rozpočty stavitelů Schejbala  
a Andrejska. Někteří zastupitelé navrhovali, aby stavba byla odložena na 

dobu pozdější, vzhledem k tomu, že poplatnictvo jest dosti zatíženo a mělo 
tohoto roku platiti na nový kostel v Semilech. Po delší debatě přikročeno 
k hlasování a stanoveno, aby se se stavbou započalo ještě tohoto roku. 
Stavba bude provedena dle stavitele, který žádá nejméně. Potom bylo 
přikročeno k sestavení konkurenčního výboru a byli zvoleni Mazanec, Podnar, 
Havrda, Mach, Kyloušek, Bouzek, Medek a Matěcha. Jako dozorci stavby 
zvoleni Vacátko a Machačný. Dále usneseno, aby potřební zedníci, tesaři, 
truhláři a ostatní řemeslníci najati byli pouze z místních. Mnozí lidé podporovali 

stavbu nové kaple i dary peněžitými. Například Eleonora Ortová, bývalá 

majitelka čp. 116 darovala 500 K a Kateřina Rulcová darovala spořitelní knížku 



20 
 

znějící na 2000 K. Obě dárkyně výslovně podotkly, že těchto peněz smí býti 
výhradně použito jen na stavbu kaple. 

Stavba rychle pokračovala, takže již v první polovině října byla dokončena. 
Celkový náklad činil téměř 10.000 K. Věžní hodiny dodal pan Macháček ze 
Smiřic za 1.087 K. Věž korunuje barokní kříž ze semilského kostela. 

5. 10. 1913 se zahájila debata, kterému svatému má býti kaple zasvěcena. 
Přítomný semilský děkan hájil návrh, aby zasvěcena byla sv. Antonínu  
a odůvodňoval toto stanovisko tím, že svátek sv. Antonína jest v nejvhodnější 
roční dobu. Dalšími návrhy byly zasvěcení sv. Jakubu nebo Cyrilu  
a Metodějovi. Proběhlo hlasování, kdy ze 12 odevzdaných hlasů bylo pro  
sv. Antonína 8, pro Jakuba 3 a pro Cyrila a Metoděje 1. Den na zasvěcení 
stanoven na 26. 10. 1913. 

22. 10. 1913 došel revers děkanského úřadu v Semilech, jímž se obec zavazuje 
svým nákladem poříditi potřebné věci k bohoslužbám a tyto v pořádku 
udržovati. Farní úřad dále oznamuje, že bude dle své vůle v ohledu církevním 

v obci jednati a sloužení mší, kdo na Semilsku není pověřen vykonávati 
církevní úkony, může takovému pouze děkanský úřad v Semilech dovoliti. 

Proti tomuto byly různé námitky a starosta obce byl pověřen, aby byla tato 
místa škrtnuta, což se stalo. 

Vysvěcení proběhlo 2. 11. 1913. K velkému shromáždění promluvil před kaplí 
děkan o tom, že víru nemůže nahraditi ani věda a vzdělanost, a že obého jest 
třeba člověku ku blahu časnému i věčnému. První pouť pořádána byla 
v neděli po sv. Antonínu v r. 1914. 

Přišla doba světové války. Mnoho občanů vykrvácelo na různých bojištích. Na 
jejich památku bylo zakoupeno 60 lipek, z nichž každá měla nésti jméno 
padlého. K tomuto účelu byl posunut hřbitovní plot až za kapli. Sázení se 
konalo 28. 10. 1916. 

25. 11. 1916, kdy světová válka již 28 měsíců řádila, došlo k odebrání jediného 

zvonu z místní kaple, který již dle letopočtu na sobě nesoucího vyzváněl 
obyvatelstvu Chuchelny po 165 let. Tento zvon byl v dřívějších letech umístěn 
ve staré, dřevěné devítimetrové zvonici na osmibokém půdorysu, která stála 
na kopečku blíže hřbitova. Zvon byl ulit v r. 1751. K sejmutí zvonu došlo  
v 1 hodině odpoledne. Vážil 43 kg a vojenský aerár zaplatil zaň 172 K (po  
4 K za 1 kg). K sejmutí tohoto zvonu nemohlo se ani oznámení občanstvu 
učiniti, neboť o půl 12. hodině dopolední došel přípis děkanského úřadu 
v Semilech, že odpoledne bude zvon kuchelský odebrán k účelům válečným. 
Přišli 4 muži, vesměs Němci a zvon v půlhodině sundali a odvezli. Posledně 
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vyzváněl zvon při pohřbu Justině Buriánkové, stařeně 77 roků, v poledne dne, 

kdy byl sňat. 

V prosinci 1921 učinili sbírku katolíci a příslušníci církve československé na 
zakoupení zvonů do místní kaple. Váha jednoho z těchto zvonů činí 54,85 kg 

v ceně 3.291 K. Ze zbytku peněz zakoupen zvon školní. 28. 12. 1921 píše obec 
Kuchelna děkanství v Semilech oznámení, že 22. 12. bylo na zdejší kapli 
umístěn zvonek československých vyznavačů a oznámilo, že s kaplí bude 

obec zacházet jako s majetkem obecním, revers děkanství neuznává  
a zvolení děkanského úřadu na umístění zvonu římskokatolické prohlásilo za 

neplatné. 

31. 5. 1924 uvádí školská kronika chuchelská, že z nařízení obecního 
zastupitelstva byla odstraněna pod kostelíkem stará, památná  
a archeologicky cenná zvonice, k čemuž došlo proti předcházejícímu 
varovnému hlasu správce školy a což zůstane vždy skvrnou neuvědomělosti 
těch, kteří pro odstranění uvedené starožitnosti hlasovali. 

Roku 1932 pro zmírnění nezaměstnanosti počátkem jara obec rozhodla se 
postaviti zeď kolem hřbitova. Postavena byla ze dvou stran, od jihu  
a východu. Zaměstnáno bylo celkem 20 osob po dobu dvou měsíců. 
Postavena byla nákladem 20.752,05 Kč. 

Obecní kronika v r. 1932 uvádí: Ze stanoviska náboženského jest v obci klidně. 
Jsou zde nejčetněji zastoupena dvě vyznání, církev československá a římsko-

katolická. Církev československá koná své bohoslužby ve škole každou prvou 
neděli v měsíci. Bohoslužby vyznání římsko-katolické konají se v kapli  

sv. Antonína každou třetí neděli v měsíci. 

V roce 1993 byl exteriér i interiér kaple za přispění místních firem renovován  
a obec zakoupila nový hodinový stroj, který po létech odmlčení rozezněl věžní 
zvony. 
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֍ KAPLE NA LHOTĚ 

Na Lhotě byla nejdříve postavena dřevěná zvonice, šindelem krytá. Stála na 
vršku nedaleko školy u Tůmových (dříve Havrda). Ta stářím sešla a nová 
zvonice byla postavena z cihel za starosty Petra Buriánka, roku 1898. Potřebný 
peníz na stavbu darovali lhotečtí občané. 

Starosta Petr Buriánek ze Lhoty čp. 28 úřadoval od r. 1894. Ve výboru s ním 

byli: Josef Myslivec, František Kodr, Václav Jaček, František Hušek, Jan Medek, 

Petr Kyloušek a Josef Malý. Členové výboru se v průběhu let měnili, ale 
starostou zůstal p. Buriánek až do r. 1910. Byl to starosta oblíbený, o čemž 
svědčí zápis v protokolu obecním z r. 1910 – cituji „Za opravdu otcovskou péči 
o blaho rodné obce, kterou po 16 let nezištně spravoval, vyslovují přítomní 
výboři vřelý dík a přejí mu by ve zdraví ještě dlouhá léta bohatou zkušeností 
nápomocen byl.“ Konec citace. Toto přání však vyslyšeno nebylo, neboť  
r. 1911 Petr Buriánek svoji chalupu v Dolní Lhotě čp. 28 prodal Alžbětě 
Bušákové ze Staré Paky a brzy nato zemřel. Byl pochován jako jeden z prvních 

na místním hřbitově, o jehož zřízení se postaral, a který byl vysvěcen 31. 7. 
1910. Za starostování Petra Buriánka starala se obec hlavně o chudé 
příslušníky, na něž vyplácela každoročně slušné obnosy. Za něho byly 
podávány opakované žádosti o postavení silnice od Podmoklic ke Lhotě. 
Toto se táhlo, neboť občané se nemohli dohodnout, kudy silnice by vedla. 

Pozemek na zvonici věnoval Jan Kadlec čp. 13 a zároveň byl ustanoven  

prvním zvoníkem.  

17. 9. 1898 obdržela obec povolení biskupství, aby některý kněz semilský 
posvětil nově zřízenou obecní kapličku na Lhotě. 

Zvonek do nově postavené kapličky byl sem přenesen ze staré zvonice, ale 
dlouho nesloužil. Praskl, a proto pořízen byl nový, který však za světové války 
musel býti odveden pro účel válečný. Po válce koupen byl opět nový zvon, 
který byl předpokládám opět zrekvírován ve II. světové válce, protože údaje 
v kronice uvádějí, že v prosinci 1960 byl zakoupen a zavěšen zvon do 
lhotecké kapličky. Stál 1.019,70 Kč a finanční prostředky na něj opatřili sami 
občané lhotečtí.  

Dalším zvoníkem byla paní Vacátková z čp. 19, které obec vyplácela  
40 K ročně. Při pohřbech dostávala příspěvek libovolný. 

Kronika také uvádí, že zmínky náboženské v daleké historii jsou povrchní a to 

zejména z nedostatku pramenů. Ale i války náboženské zavlečeny byly 
v místa našeho katastru, neboť tvrz Podzámčí zničena byla po válkách 
husitských. Také pro odlehlost naší obce, úbočí Kozákova poskytlo pro určitou 
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dobu skrýš Českým bratřím. Na našich tehda těžce přístupných stráních 
skrývali se, proto také naši tehdejší osadníci s nimi museli aspoň sympatizovat. 
Byl to Komárov, který je přijal a hostil. Jen škoda, že nevíme, kdo zde pobyl. 
Protireformace zde postupovala asi dosti pomalu, když osadníci poskytli 
ochrany pronásledovaným nekatolíkům. Je zajímavé, že v dobách před  
28. říjnem 1918 nebylo zde evangelíků, ač rody ze 17. stol. se zde, soudíce 
podle jména, zachovaly. Největší počet obyvatelů je příslušníkem církve 
československé, méně bez vyznání, nejmenší počet potom příslušníky církve 
římskokatolické. Zmínku zasluhuje rozšíření spiritismu, který se u nás zakotvil brzy 
po jeho vzniku a rozšíření v našem okolí. Podle záznamů vznikl spiritismus 
v našem Pojizeří, v 2. polovině 19. stol. se všeobecně rozšířil po našich horách 
a také u nás. Spiritismus se skrytě a hojně v naší obci pěstuje, našel zde dosti 
příznivců a vyznavačů. Svým vyznáním ani názorem nejsou nikomu překážkou, 
ba o několika jejich příslušnících víme, že jsou nejlepšími lidmi ve smyslu 
mravním. Svoje přesvědčení bedlivě chrání a také svá sezení střeží. Po 
převratu (míněno r. 1918) většina zdejšího obyvatelstva stala se vyznavači 
československé církve, do převratu vlivem tehdejšího režimu byly příslušníky 
církve římskokatolické. Pokud se týče svornosti mezi příslušníky obou církví, 
nebylo po převratu mezi našimi lidmi náboženských rozbrojů jako tomu bylo 
v blízké Chuchelně a okolí. Snad určité nedorozumění vzniklo při jednání  
o používání lhotecké kapličky při církevních úkonech příslušníky 
československé církve. Tyto spory však vznikaly více mezi jednotlivci než mezi 
oběma tábory. Ze začátku zdráhali se katolíci ve Lhotě povoliti zvoniti např. při 
pohřbu příslušníka církve československé. Dnes umíráček vyzvání jako 
římskému příslušníku, tak také i příslušníku církve československé. Bohoslužebné 
výkony československé konají se letního času u hasičského skladiště, které 
bylo pro ten účel již hned na počátku při stavbě vhodně upraveno. Zimní 

doby povolila místní školní rada konání ve škole.  

Hřbitov je majetkem obecním, tedy není možno, aby při pochování vznikly 
nějaké potíže pro vyznání nebožtíkovo, jak tomu bývá velmi často v okolí, kde 

hřbitov je majetkem farního úřadu. 

V neděli navštěvoval lid bohoslužby v Semilech. Lhotecká pouť byla založena 
zdejšími občany asi kolem r. 1900. Do Lhoty přicházíval kaplan ze Semil. Jemu 
naproti chodívali lhotečtí až na Rovný. Průvod byl s hudbou, mládenci, 

drůžicemi a školním žactvem. Po bohoslužbách u kapličky odešla mládež 
tančit do hostince Kousalova, čp. 15. Při pouti bylo též mnoho kramářů  
a poutníků. Krámy byly umístěny po obou stranách cesty u kapličky a staré 
silnice. Lhotecká pouť se konávala na sv. Trojici. (Pokud je míněn svátek 

Nejsvětější Trojice, tak ten se slaví 50 dní po Velikonocích).  
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Kromě těchto poutí slaví se zde od r. 1929 pouť na Kozákově u Riegrovy 
chaty. Tato pouť byla přenesena sem od Radostné studánky, poutního místa. 
Tyto poutě byly před válkou velmi slavné. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Kaple na Lhotě - historie a současnost. Novou fotografii pořídila Pavla Bičíková 
 
 
 

֍ KAPLE NA KOMÁROVĚ 

V Komárově byla původně zvonice dřevěná. Prostý sloup krytý šindelovou 
stříškou. Tato dřevěná zvonice stála až do r. 1915. Jako všude, tak i komárovští 
občané dostali příkaz, aby odvedli zvon. Rakousko potřebovalo totiž suroviny 
k účelům vojenským. Ale komárovští rozmyslili se jinak. Do rána nebylo již 
zvonice na místě, kde po léta stála, byla z ní jen hromádka dříví, v níž 
přispěchavší četníci marně pátrali po zvonu. Ten zatím klidně odpočíval ve 
studni u čp. 31. Čilí komárovští občané jej tam skryli jako by tušili, že v brzké 

době bude jeho úkolem zvěstovati všem občanům radostnou zvěst znovu 
dobyté samostatnosti. Protože se později ukázalo, že místo není pro utajení 
ukrytého zvonu dosti bezpečné, bylo tajně přenesen do tajné studně v louce 

u čp. 29. Tam pak ztichl až do doby slavného převratu v r. 1918.  
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Dne 28. října 1918 došla ze Semil zpráva, že Rakousko-Uhersko kapitulovalo. 

Druhý den již od 6. hodiny zvonily zvony, ve školách se neučilo a mnoho lidí 
z naší obce se účastnilo průvodu. Když svoboda byla našemu národu 
vrácena, měl také komárovský zvon se rozezvučeti. Občan Havrda z čp. 29 
věnoval sloup, pan Josef Prskavec utesal narychlo z trámů provizorní zvonici  
a narychlo ji postavil na místě, kde dříve zvonice stávala. V neděli sešli se 
členové obecního zastupitelstva, občané i s dětmi a s velikou slávou vyzvedli 

ze studně zvon, průvodem došli k novému sloupu, kde zvon zavěsili a po 
dlouhé době opět rozezvučeli. Tak i na Komárově vyzváněl zvonek slavnostně 
svobodu.  

Slavnostní řeč při této příležitosti pronesl tehdejší starosta obce František Kozák, 
který byl zvolen v roce 1919 a starostoval snad až do r. 1925. 

Dalším starostou byl Josef Prskavec z Komárova, který byl zvolen v roce 1923 

(zde se právě údaje rozcházejí) a až na krátkou dobu jeho odvolání, v níž 
úřadoval František Kyloušek ze Lhoty, zůstal starostou až do r. 1935. Poté byl 
zvolen Václav Kočí ze Lhoty čp. 16. 

Tedy v roce 1923, za starosty Josefa Prskavce, byla postavena zvonice nová, 

z cihel, kamž také zavěšen byl památný svou historií zvon komárovský. Výdaje 

s tím spojené zaplatili občané komárovští ze svého. K tomuto roku školní 
kronika uvádí, že v zimě nastaly závěje, jimiž i dorostlí, zde uvyklí lidé stěží se 
kam dostati mohli. Lid zdejší žije tvrdým životem člověka horského. V krátkém 

jaře, létě a ještě kratším podzimu snaží se vypěstovati trochu bandor, 
červeného zelí, něco žita, by měl z čeho žíti v dlouhé zimě. V roce 1923 při 
trvalé vánici bylo vůbec nemožno z domu se vydati. I byly děti, zvláště menší 
nebo vzdálenější, zdrženy od docházky školní, pokud spojenými silami 
občanů, případně potahy cesty uvolněny nebyly. Místy byly dvou až  
třímetrové závěje, sněhu až po střechy. Zima byla dlouhá toho roku. 

V neděli navštěvoval lid bohoslužby v Semilech. Ve zvonici – kapličce, 
odbývaly se o pouti každoročně bohoslužby církve československé. 
Komárovská pouť byla založena zdejšími občany právě tak jako lhotecká. Ve 
Lhotě asi kolem r. 1900, na Komárově po převratě. Tím se myslí rok 1918.  

Pouť komárovská koná se tu neděli o sv. Stanislavu, neděli v květnu. Někteří 
občané chtěli, aby pouť na Komárově byla odložena na dobu pozdější, 
poněvadž bývá kolem sv. Stanislava ještě zima a několikráte napadl i sníh. 

Zvoníci v Komárově: Kočí, Kočová, Koucká čp. 41 a Jaček čp. 21. V době, 
kdy byl zvoníkem pan Jaček, je v kronice poznámka, že obec mu vyplácí 40 
K ročně a příspěvek při pohřbech je libovolný. 
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V roce 1961 uvádí kronika, že občané Komárova z vlastních prostředků jak 
materiálních tak finančních opatřili si nový zvon za 1.227,- Kč. Má domněnka 
tedy je, že původní komárovský zvon stihl stejný osud jako lhotecký  
a chuchelský, byly zrekvírovány pro válečné účely ve druhé světové válce. 

V novější kronice se dále uvádí, že o komárovskou kapli se starala rodina 
Zboroňova, která ji vybílila a vyzdobila. Zvoníkem byl Zboroň Vendelín, potom 
jeho syn Jan.  

V roce 2004 provedli velkou a nákladnou opravu kaple Jarolímkovi. Položili 
novou podlahu z cihel místo betonové, novou fasádu a novou střechu, nové 
dveře a nové barevné vitráže do oken.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kaple na Komárově - historie a současnost 

 

Texty, které zazněly na oslavách u jednotlivých kaplí,  
sestavila z obecních kronik Bc. Eva Peštová, starostka obce 
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Radostné prožití svátků vánočních  
a do nového roku 

hodně zdraví, štěstí a pohody 

vám přeje obec Chuchelna 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

ŽIVOTNÍ JUBILEA V ZÁŘÍ, ŘÍJNU A LISTOPADU 2023:  

101 let Lidmila Machačná 
 92 let Jiřina Hošková 
 89 let Liboslav Bursa 

   Karel Pluhař 
88 let Maruška Maturová 
87 let Marie Tůmová 
85 let František Nosek 
84 let Eva Kalousková 

83 let Eva Fišerová 
82 let Břetislav Plíva 
80 let Světlana Javůrková 
  Jaruška Pokorná 
  Jana Pospíšilová 
75 let Marie Hloušková 
70 let Božena Strnadová 
  Bohumil Strnad 

65 let Milan Masničák 
60 let Karel Morávek (dodatečně - červen 2023) 

  Hana Raindlová 

  Miroslav Bílek 

  Jindra Fleknová 

  Karel Müller 

55 let Hana Salačová (dodatečně - červenec 2023) 
  Anton Hruboš 
  Iveta Hodermarská 
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  Vladimír Medek 

  Iveta Němcová 
  Dana Koublová 

  Eva Musilová 

 

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví a mnoho štěstí! 

******************************************************************** 

NARODILI SE: 

Antonín Hypšman 

Max Brádler 

 

Novorozeňátkům přejeme dobrý start do života! 
 

******************************************************************** 

OPUSTILI NÁS:  

František Devátý 
Radoslava Dostrašilová 
Alena Zázvorková 

David Klučka 
Václav Brádle 

 

Pozůstalým rodinám vyjadřujeme upřímnou soustrast. 

"""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""" 

Poznámka: Ve společenské rubrice jsou uveřejněna pouze jubilea, narození, sňatky  
a výročí sňatků našich občanů pouze na základě jejich písemného souhlasu. 
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Jak ten čas letí … 

 Před několika dny jsem při cestě do elektry pro nabíjecí baterie do telefonu potkal 

v Semilech sestru Antonína Štěpánka, pana učitele, který před lety učil i na naší škole. 
Povídali jsme si o lecčem, ale hlavně o zdraví a nemocech, které nás životem provázejí, ať 
již chceme nebo nechceme. Naše stesky měly společného jmenovatele, a tím byly bolesti 

kloubů a nyní v tomto zvláštním podzimním počasí i různé respirační problémy. Zabrousili 
jsme i do témat jako je rodina, nákupy a pomalu se blížící Vánoce a s nimi spojené zimní 

období. A světe div se, shodli jsme se i na tom, že nejlépe je doma v teple za kamny. 

 Zajímala se i o to, jestli ještě žije kocourek Tygran, kterého mi Tonda přivezl necelé 
dva měsíce před svou smrtí, abych se o něj postaral. Bohužel, před třemi roky již kocourek 
zemřel. Původně to byl nalezenec, o kterého pečovala Tondova manželka Zina. 
V očkovacím průkazu, který mi předal společně s kocourem, byl jeho věk odhadnutý na  
7 let. A i když se tomu nechce věřit, jak ten čas letí, pan učitel Antonín Štěpánek už mezi 
námi není dlouhých 12 let. 

 PaedDr. Antonín Štěpánek k nám na školu nastoupil koncem srpna roku 1997. 
Přistěhoval se do Semil do bytu po své matce. Já začal ředitelovat a po bývalé ředitelce 
Anně Morávkové bylo na škole volné místo. Tehdejší odbor školství místo nabídl právě 
Tondovi. Znali jsme se z dřívější doby, a tak když se ještě těsně před prázdninami přijel na 
školu představit a zeptat se na volné místo, hned jsem souhlasil, aby k nám nastoupil.  

A začalo krásné šestileté období. Dětí bylo jako máku, v pěti ročnících, ve třech třídách bylo 
celkem 66 žáků. To už se bohužel od té doby nikdy potom nestalo a odhaduji si tvrdit, že ani 
nestane. A byli jsme „školou raritní“! Jak to je možné? No prostě: Vesnická škola, tři třídy, tři 
učitelé muži a jedna vychovatelka školní družiny paní Zdeňka Machačná. V roce 2000 se  

o naši školu zajímali novináři. Vyšlo několik krátkých článečků v novinách o naší raritní škole 
včetně fotografií. Časopis Mladý Svět otiskl poměrně dlouhý článek včetně velké barevné 
fotografie. Tak jsme se stali poměrně „slavní“. 
 Tím třetím učitelem, který na škole působil, byl Mgr. Petr Převrátil. Ten na školu 
nastoupil v srpnu v roce 1991. V té době jsem já působil na „detašovaném“ pracovišti, 
odloučené třídě ve škole ve Smrčí, která patřila pod naše ředitelství. (Třída ve škole ve 
Smrčí byla definitivně uzavřena v červnu roku 1996. Posléze se z ní stala kancelář obecního 
úřadu Záhoří.) Petr kromě toho, že byl učitelem 1. stupně základní školy, měl ještě aprobaci 
na český jazyk. A český jazyk ovládal vždy perfektně. I já sám jsem si k němu občas chodil 

pro radu, když jsem potřeboval napsat nějaký článek. Bohužel v roce 2003 se projevil trend 

ubývajících žáků naplno a 3. třídu jsme byli nuceni zavřít. A tak Petr, který měl do důchodu 
blíž než Tonda, odešel do předčasného důchodu. 
 Vzpomínám si na jednu veselou příhodu, kterou jsme zažili společně my tři v roce 

1997. No nevím, jestli je zrovna veselá. Bylo to v přípravném týdnu na konci prázdnin, když 
jsme skončili práci ve třídě. Tonda v té době jezdil do školy ze Semil svým trabantem. Nabídl 
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se, že nás sveze do města. Já jsem si zalezl na sedadlo dozadu, Petr se posadil vedle 
Tondy na „sedadlo smrti“ a rozjeli jsme se vstříc novému dobrodružství, aniž bychom tušili, 
co se může přihodit. Projeli jsme pod viaduktem u ČSAD, Tonda dal přednost vozidlům na 

hlavní silnici, ale nepodíval se doprava. Já zezadu zařval "stůj!" Tonda, aniž by chápal, co 

se děje, dupnul na brzdu. Stáli jsme na místě a od pravého blatníku přibližně 30 cm se 
zastavil nárazník náklaďáku. Další 3 až 4 minuty nemohl Tonda skousnout moje 

„vysvětlování pravidla pravé ruky“. Nakonec mi dal za pravdu, a pak vždycky nejdřív na téhle 
křižovatce koukal doprava. A Petr? Ten to odpoledne nějak ztratil řeč. Už nepromluvil, jen se 
rozloučil. To víte, sedět na sedadle smrti… 

 No a pan učitel, Mgr. Petr Převrátil, letos v červenci oslavil 80. narozeniny. Vím, že 
v době, když působil u nás ve škole, měl ještě v rodném Kolíně zahradu po rodičích, kam 
jezdil. Vždy se rád pochlubil, jak mu to tam všechno pěkně roste. A já záviděl, že v Polabí 

jsou lepší podmínky pro pěstování, než u nás v Podkrkonoší. „Tak Petře, do dalších let 
hodně pevného zdraví a štěstí“. 
                    Mgr. Radmil Stínil, ředitel ZŠ a MŠ Chuchelna 

 

P. S. Letos v červenci, po návratu z rehabilitace a dlouhém zdravotním pobytu  

u příbuzných, mi neteř s praneteří, abych prý nebyl tak sám, pořídili kocourka. Je, jako by 
Tygranovi vypadl z oka. Jen se jmenuje Mourek. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto Jaroslav Jiřička, Mladý svět č. 48/2000 
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OHNISKO ŽHAVÝCH ZPRÁV SDH CHUCHELNA   

Vážení a drazí čtenáři Chucheláčku, 

po drobné odmlce se hlásíme s tradiční zprávou našeho hasičského sboru za uplynulé 
období. Opět nám rok plyne jako voda a jsem přesvědčen, že všichni již vyhlížíme 
vánoční svátky klidu, míru a pohody. V našem příspěvku se ohlédneme za uplynulým 

obdobím a poměrně velkým množstvím aktivit.  

Bilancování trenérky družstev mladých hasičů – sportovní sezona 2023 

Máme za sebou uzavření dětské hasičské sezony. Pojďme se tedy podívat, jak 
probíhala. Celá naše sezona se skládala ze soutěží, které jsou všechny v Poháru OSH 
Semily „O dráčka Soptíka“.  

Na první soutěž jsme se vydali do Jablonce nad Jizerou, kde děti soutěžily ve Štafetě 
požárních dvojic a Požárním útoku. Zde stojí za zmínku 5. místo našich mladších 
dětiček.  

Druhá soutěž se uskutečnila v Košťálově, kde děti soutěžily ve štafetě CTIF a požárním 
útoku. Zde se starší umístili na krásném 3. místě.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Další soutěž byla v Kundraticích, kde byla štafeta 4x60 metrů a požární útok.  

 

V Semilech se letos běhal Požární útok s překážkami CTIF, který běhají jen starší  
a požární útok proběhl v obou kategoriích. V Semilech skončili starší na 4. místě.  
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V Semilech se také odehrávalo jarní kolo Plamenu, což je soutěž, při které děti běhají 
všechny štafety v jeden den. V tento den nám patřilo 9. místo za mladší tým  
a 10. místo za starší tým.  

Po prázdninové pauze jsme se vydali na poslední soutěž v rámci našeho Poháru, a ta 

se konala v Mříčné. Odtud si náš mladší tým odvezl bronzovou medaili. 

 

Končené pořadí v poháru bylo následující: mladší tým se umístil na 7. místě ze 17 

týmů a starší tým se umístil na 7. místě z 19 týmů.  
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Mimo pohár děti ještě letos absolvovaly Závod hasičské všestrannosti a brannosti, 
který se letos konal podle nových pravidel a byl dost odlišný od toho, na který jsme 
byli dosud zvyklí.  

 

 

 

 

 

 

 

Pokud se týká aktivit, které byly mimo rámec soutěží, tak jsme s dětmi: 

Navštívili naučnou stezku v Sedmihorkách, kam jsme vyrazili ještě před začátkem 
sezony. Prošli jsme si krásný cca tříkilometrový okruh s paní průvodkyní a plnili různé 
úkoly, díky kterým jsme se dozvěděli zase něco víc o okolním světě.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na začátku prázdnin jsme objevovali krásy okolo Kozákova. Šli jsme od Votrubcova 
lomu směrem k Měsíčnímu údolí. Občerstvení proběhlo na Božské usedlosti, kde jsme 
si dali pizzu přímo z pece, nanuky a jiné pochutiny. Zpátky jsme se vraceli přes bývalé 
Sluneční lázně.  
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Ohlédnutí za soustředěním MLADÝCH HASIČŮ – Rokytnice n. Jizerou 2023 

Prázdniny uplynuly a my jsme vyrazili na čtyřdenní soustředění. Již tradičně do 
Rokytnice nad Jizerou do chaty Leonika. Na soustředění se musely děti naučit všechny 
nové aktivity na Závod hasičské všestrannosti a brannosti. Už vědí, jak ošetří uštknutí 
hadem, jak se tvoří záchranářská ulička, co patří do evakuačního zavazadla, jak se 

váže dvojitý osmičkový uzel. Bylo tohoto docela dost, ale zvládli jsme to. Program 
doplnilo i mnoho jiných aktivit. Například stopovaná, kterou jsme šli od vyhlídek 
Hlídka na Stráži. Soutěže ve vytrvalosti a zdatnosti. Kdo vydrží déle na stromě jako 
medvěd? Kdo vydrží déle balanc jako plameňák? Hledali jsme poklad, který byl 
odměnou pro všechny. Vyráběli jsme náramky přátelství. Zkrátka jsme se nenudili. 
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Novinky ze sociálních sítí o aktivitách SDH (Facebook, Twitter, Instagram atp.) 

2. červen 2023 

Tento týden kluci zalévali naši alej u hřbitova 🚒🙏🌞💧💦💥  
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9. červen 2023 

Dnešní brigádka a příprava na pouť, holčičky a Kubo děkuju, byli jste skvělí 🥰🥰🥰 

Balení perníčků,  pouť 2023🥳🥳🥳🥳....a Marcela Koucká  díky za škrábání 
brambor❤❤❤ 

 

 

 

10. červen 2023 

Chuchelská pouť 2023: 
Chuchelská pouť 2023, děkujeme všem za pomoc👍👍❤ maminkám, babičkám za 
upečení, dětem za pomoc ve službách 🥰🤩 
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24. - 25. červen 2023 

2. hasičský výkročník: 

Lesopark Slunečná a Diskgolf,, Turnovská chata, Bílá Skála, Rozhledna Štěpánka  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dovětek k výkročníku napsala Marcela Koucká: Tentokrát jsme jeli auty od 

Obecního úřadu do Příchovic. Tam jsme si prohlédli Lesopark Slunečná, kde se děti 
mohly do sytosti vyřádit. Oběd jsme měli v restauraci U Čápa, jedna skupina se poté 

přesunula na Turnovskou chatu a druhá zůstala v areálu U Čápa, kde si zahráli  

diskgolf. Po ubytování všech účastníků jsme se prošli na nedalekou Bílou skálu. Večer 
patřil dobrému jídlu a zábavě. V neděli  jsme vyrazili na rozhlednu Štěpánku a po 
obědě jsme se individuálně rozjeli k domovu. Víkend se vydařil ke spokojenosti všech 
účastníků a jen škoda, že nás nejezdí více. 

 

Mimo výše uvedené aktivity jsme uspořádali jarní sběr železného šrotu, spolu 
uspořádali Chuchelské spolkové posvícení 23. září 2023, kde jsme zajišťovali 
servírování pokrmů dokonalé myslivecké kuchyně a v říjnu letošního roku jsme pro 
členy a přátele našeho sboru uspořádali společné „ovarování“ vepřových kolen 
s posezením rodinných příslušníků v hasičské zbrojnici…  
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Střednědobý plán činnosti SDH 

A plán činnosti našeho SDH na následující období? Budeme samozřejmě 
mobilizovat síly na uspořádání Výroční valné hromady našeho sboru. Po novém roce 
zahájíme pozvolný náběh příprav na tradiční hasičský bál (termín 17. 2. 2024)  

a dětský maškarní bál (termín 18. 2. 2024). Již v tuto chvíli jste všichni na naši 
tradiční společenskou událost srdečně zváni!!! 

 Dovolte mi, abych vám jménem hasičského sboru popřál zejména pevné 

zdraví, klid spojený s vánočními svátky, a hlavně vše dobré v roce 2024. Ať se všichni 
opět shledáme při nejbližší možné společenské příležitosti a užijeme si příjemné 
společné chvíle.   

Za SDH Chuchelna bratr David Hošek a sestra Daniela Dvořáková 

VLASTI ZDAR!!! 
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Srdečně všechny zveme na (NE)tradiční Vánoční koncert v sále Hostince  
u Kodrů na Bačově, kde zazní české i světové tradiční – filmové – swingové 

vánoční melodie, jako např. Sám doma, All I Want For Christmas Is You, The 

Most Wonderful Time, White Christmas,  a pod. 
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SOKOL LETEM PODZIMEM 

Nádherná barevnost podzimu již pomalu 
vyprchává, listí je už spíš na zemi než na 
stromech a zima je cítit ve vzduchu. 

Zejména děti už se těší na první sníh, na 
koulovačku, sáňkování, stavění sněhuláků  
a také samozřejmě na lyžování, na které se 
těšíme i my dospělí. Ale teď se ještě pojďme 
vrátit k tomu podzimu, který byl barevný  

i z pohledu nás, sokolů. 

SPOLKOVÉ POSVÍCENÍ 

V sobotu 23. září jsme se sešli s myslivci a hasiči při posvícení. Srnčí a kančí maso 
zajistili jako vždy myslivci a kuchaři z něho vykouzlili lahodné pokrmy. Posvícenské 
menu je už mnoho let stejné (svíčková, pečeně, sekaná a guláš), ale proč měnit něco, 
na co se každý rok všichni těšíme? Výdeje jídla se zhostili stejně jako loni hasiči, jak do 
ešusů, tak na talíře. Po sále pak jídlo roznášela mladá usměvavá děvčata. Atmosféra  
u prostřených stolů byla jako vždy jedinečná, všude bylo slyšet povídání a smích  
a o milá setkání s kamarády nebyla nouze. Dezerty a kávu jsme měli na starost my, 
sokolské ženy napekly pestrou paletu dortů a koláčů, k tomu jsme nabízeli i pár 

zákusků z cukrárny ze Záhoří, takže si vybral opravdu každý. Hodně hostů si bralo 
dezerty i domů, což nás moc těší. A přestože se spousta dobrot prodala hned na 

začátku, měli jsme po celé posvícení stále co nabídnout. 
Na závěr samozřejmě děkujeme všem spolkům za jejich čas a úsilí, které věnovaly pro 
potěšení ostatních. Tak za rok na posvícenou! 
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KRKONOŠSKÝ VEJŠLAPNÍK 

Jubilejní 20. ročník Krkonošského vejšlapníku nasměroval naše kroky do východní 
části Krkonoš. V sobotu 7. října vyrazil plný autobus do Mladých Buků, odkud jsme se 
vydali za sluníčka směrem na Rýchorskou boudu. V průběhu odpoledne slunce zakryly 
mraky a do cíle nás již doprovázel déšť. Večer se k dešti přidal i silný vítr, ale to už 
jsme byli všichni ubytovaní v penzionu Sokolí Boudy v Dolní Malé Úpě. Druhý den 
jsme měli naplánovanou cestu přes Pomezní boudy, ale přetrvávající déšť a vítr nás 
většinu hnal rovnou do Horního Maršova, odkud nás autobus dovezl unavené, ale 
spokojené, domů. A jestli si tam nahoře myslí, že nás ty trakaře od dalších ročníků 
odradí, tak to ani náhodou 😊 Za rok zase hurá do Krkonoš! 
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8. ŘÍJEN - PAMÁTNÝ DEN SOKOLSTVA 

Od roku 2019 si vždy 8. října připomínáme 
události roku 1941, kdy zastupující říšský 
protektor Reinhard Heydrich rozpustil 

Českou obec sokolskou a její majetek byl 
úředně zabaven. V noci ze 7. na 8. října 
1941 při „sokolské akci“ gestapo zatklo 

všechny sokolské představitele z ústředí, 
žup i větších jednot. Byli mučeni, vězněni  
a deportováni do koncentračních táborů. 
Téměř 93 % vedoucích sokolských 

pracovníků se již na svá místa po skončení 
války nevrátilo. Během okupace bylo  
v koncentračních táborech popraveno  
a umučeno 3 387 sokolů a 8 223 se vrátilo  
s podlomeným zdravím. Cílem a smyslem 

této akce byla totální likvidace celého 

spolku. 

I my jsme se opět přidali ke vzpomínání zapálenými svíčkami před sokolovnou  
a vyvěšenou vlajkou. 

 

HALLOWEEN  

Martina Musílková si na středu 25. října, v předvečer podzimních prázdnin, 
přichystala pro děti již tradiční Halloweenskou noc. Sešlo se jich deset, podvečer 
strávily venku, a když se vrátily do sokolovny, nebyly v ní samy… Několik strašidel 
obsadilo sál, balkon i půdu, a aby s nimi děti nemusely strávit celou noc, musely 
úspěšně zvládnout u každého z nich nějaké úkoly. Všechny děti to zvládly na 
výbornou, trochu se u toho bály, to je jasné, ale byly opravdu moc statečné a vyhnaly 
ta strašidla nadobro pryč. Za což jim my ostatní moc děkujeme, vždyť co bychom si 
tam s nimi po celý rok počali! No a pak už se děti bavily až do noci, udělaly si i noční 
procházku na hřbitov (brrrr!), aby pak unavené usnuly. Zkrátka strašidelná noc se 
vším všudy.        

Fotografie na následující straně 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Reinhard_Heydrich


44 
 

 

 

 

 

 

DIVADLO 

V sobotu 4. listopadu k nám zavítal Divadelní spolek Tyl Železný brod s adaptací 

známé hry Adéla ještě nevečeřela. Asi všichni si vybaví tu úžasnou komedii natočenou 
pod taktovkou Oldřicha Lipského, ve které zazářili například Michal Dočolomanský, 
Rudolf Hrušínský či ďábelský botanik Miloš Kopecký. O to více jsme se těšili a brodští 
divadelníci nás se svými hereckými výkony a humorným pojetím nezklamali. Diváků 
byl tentokrát plný sál a jsme rádi, že mnozí poseděli i po představení - u piva či vína  
a připraveného občerstvení.          Fotografie na protější straně 
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SKI KOZÁKOV 

Přestože se na nás zima teprve chystá, my sokolové už natěšeně sledujeme 
předpověď počasí a zejména ty potřebné mrazivé teploty, abychom mohli začít 
zasněžovat a ideálně o svátcích spustit vlek. Na sezónu jsme nachystaní – nádrže 
s vodou na zasněžování jsou vydrhnuté, vleky prošly pravidelnou údržbou, stejně tak  
i sněžná děla a rolby, u nástupního místa je nově položená dlažba a prostřední 
sjezdovka je rozšířená. Od loňska máme na místě turniketů bezkontaktní odbavovací 

systém (již nemusíme vytahovat jízdenku z kapsy), což je velký komfort. Lyžařská 
školička se těší na své dětské svěřence, pro které je ve vyhrazeném prostoru 
k dispozici malá sjezdovka, nahoru je vyveze buď tažné lano nebo pohodlný sněžný 
pás a při jízdě z kopečka dolů se na ně smějí molitanová zvířátka. Ale nejenom děti 
mohou využít lyžařskou školu – oni totiž umějí i z dospělých nelyžařů udělat svižné 
slalomáře. A naučí jezdit jak na lyžích, tak na snowboardu. K tomu všemu bude 
v areálu opět k dispozici i půjčovna lyží a snowboardů spolu se servisem.  
A samozřejmě i kiosek s občerstvením a zastřešeným zázemím. 

Jsme malá obec, o to víc můžeme být pyšní na to, že máme takto vybavený lyžařský 

areál. Jsme zaměření zejména na rodiny s dětmi, ale zalyžují si zde krásně i dospěláci. 
Kozákov je nejbližším ski areálem od Prahy směrem na Krkonoše, takže k nám jezdí  

i přespolní, ale jsme rádi, že zde vídáme pravidelně i místní. A budeme se na vás těšit  
i letos. 

Aktuální informace najdete na stránkách www.ski.kozakov.cz včetně pohledu na areál 
ze tří webových kamer. 

http://www.ski.kozakov.czn/
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Nyní se opět přeneseme do minulosti v našem historickém okénku, které pro nás 
chystá Šárka Bažantová: 

Sokolové v roce 1977 

V tomto roce se sokolové mohou pochlubit dostavbou lyžařského vleku, který se tak 
řadí k předchozím velkým akcím, jako bylo vybudování hřiště a koupaliště. Nejvíce 
dřiny a potu na vleku nechali Josef Plíva spolu s Jiřím Machačným. Nadále byla 
zvelebována sokolovna a upravována prostranství u hřiště i koupaliště. Sokol  
v Chuchelně měl v této době 132 členů. Pokračovalo se v započatém lyžařském 
výcviku na vleku, v polovině února se uspořádaly lyžařské závody a začátkem února 
závody sáňkařské – 5. ročník Kadlecovy rokle. Zde je dlužno dodat, že jeden ročník 
Kadlecovy rokle byl v minulosti vynechán, tudíž prvním rokem konání těchto závodů 
byl rok 1971, o čemž se doteď vedly spory. Vítězi 5. ročníku sáňkařských závodů se 
stali Richard Ullrich a Jaroslav Havrda, v ženách zvítězily Marie Šimková a Věra 
Šimková, přičemž na trati bylo celkem 40 dvojic. Mladší žáci získali v roce 1977 

nového cvičitele Jaromíra Coufala a pomocného cvičitele Jiřího Skrbka. Se cvičením 
starších žáků začal Jiřímu Machačnému pomáhat Josef Bažant. Mladším žákyním se 
nadále věnovala Vlasta Bažantová a starším Zdenka Kyloušková, které při cvičení 
pomáhala Iva Kořínková a Jana Pospíšilová. Nejmladším žákům a žákyním se začala 
věnovat Zdena Machačná. Na jaře byl uspořádán turnaj mužů ve stolním tenise, 

kterého se zúčastnilo 9 hráčů. Turnaj na plné čáře vyhrál Jaroslav Hodoval. 
Ani kultura nepřišla zkrátka. Bylo uspořádáno celkem šest zábav: sokolský ples, 
Josefská zábava a zábava velikonoční, poutní, posvícenská a Štěpánská. Na Vánoce 
sehrál místní sokolský ochotnický spolek hru Carla Goldoniho “Mirandolína”, čímž 
bylo zároveň vzpomenuto 60. výročí založení ochotnického divadla v Chuchelně.  
Režie se ujal Jaroslav Barták. Představení dokonce zhlédli herci, kteří zde poprvé 
vystupovali před oněmi šedesáti lety, tedy v roce 1917. Za sokoly uspořádal zájezd do 
Kutné Hory a do Kolína Jiří Kovařík. Všem se líbila prohlídka chrámu sv. Barbory  
v Kutné Hoře i Kmochova dechovka v Kolíně, jakož i tamní divadelní představení 
Ťululum. 
Jak vidno, byl kulturní i sportovní život sokolů velmi bohatý a různorodý, a pro nás  
v mnohém inspirující.           

Šárka Bažantová 

 

Jelikož v Chuchelně léta působil silný ochotnický spolek, který secvičoval nová divadelní 

představení téměř každou sezónu, přikládám několik jeho historických fotografií. U první  

z nich, která je nejstarší, bych vás poprosila o pomoc s identifikací jednotlivých jeho členů. 

Zároveň chybějí fotografie z divadelních představení v 70. letech. Pokud je máte, ozvěte 

se mi, prosím.   
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Divadelní představení „Lucerna“ 1941 
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"Sluha dvou pánů" od C. Goldoniho; 13. 11. 1954 - hráno v Turnově, opakováno ve Stružinci, 
Chuchelně a na "Špici". 1. řada: Ivana Brodská, Miroslav Plíva, Jan Salaba, Dana Plívová;  

2. řada: Jiří Šimek, Věra Plívová, Jiří Kořínek, Jindra Kovář, Bohuslav Plíva. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

"Vzbouření v ústavu šlechtičen"; 1. řada: Fejfarová, Morávková, Kocourková; 2. řada:  
E. Bémová, D. Plívová, Kyloušková, J. Bémová, M. Šimková, Z. Buriánková (jména opsána  
ze zadní strany fotografie). 
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"Morálka paní Dulské" - Vánoce 1956; Dana Plívová, Anna Morávková, Věra Plívová. 

 

PLÁNOVANÉ AKCE 

 

Sokolský ples je naplánovaný na sobotu 10. února 2024 – budeme se na vás těšit  
i s kapelou Futrál a tradičním výborným občerstvením. 

 

Nyní už bychom vám chtěly popřát pohodový adventní čas, šťastné svátky vánoční  
a do nového roku pravou nohou! 

 

 

                               Za Sokol sestry Magdalena Ceé, Jana Vocelková a Markéta Tomšová 

 



50 
 

MOTORSPORT CHUCHELNA 

Vážení čtenáři, s blížícím se zimním obdobím 
bychom se s vámi chtěli podělit o aktivity 
Motorsportu Chuchelna v již uplynulé 
závodní sezóně. Naši členové se účastnili 
mnoha motocyklových závodů, ale taky 
automobilových a cyklistických závodů. Za 
jeden z hlavních úspěchů, respektive radostí 

v letošním roce, považuji rozšíření základny  
o mnoho dětí a juniorů, kteří přišli hájit naše 
Chuchelské barvy ze sousedních obcí. 

Kvůli absenci endura v České republice se naši jezdci účastnili převážně 
motokrosových závodů a závodů dvojic v cross country. V letošním roce se jel druhý 
ročník seriálu závodů dvojic Acerbis MEFO ECC, jehož součástí byl závod dětí. Letošní 
novinkou v seriálu byla elektronická časomíra, kdy jezdci a fandové mohli sledovat  
on-line výsledky. Ale upustím od detailu seriálu, jehož spolupořadatelem byl  
i Motorsport Chuchelna, a přejdu k celkovým výsledkům seriálu. 

Kategorie „Děti 50 ccm“     Kategorie „Děti 65 ccm“ 

1.Vladimír Bagin     3. Tomáš Kudrnáč 

2. Matyáš Reider     7. Šimon Plichta 

9. Vít Kudrnáč     10. Jan Mazánek 

16. Lukáš Kučera 

18. Matyáš Lichtenberg 

       Kategorie „Hobby“ 

Kategorie „Hobby Junior“    3. Jiří Láska a Rostislav Mazánek 

6. Martin Nejedlo a Michal Buriánek ml.  4. Lukáš Kučera a David Muhlfait 

14. Jakub Beneš a Vladimír Tomeš           13. Martin Lichtenberg a David Maleček 

                 17. Vladimír Bagin a Jakub Jiránek 

                18. David Faistaver a Radek Plichta 

                *barevně označení jezdci 
 nejezdí za Motorsport Chuchelna. 
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Kategorie „Veterán“ 

3. Michal Buriánek a Jan Kudrnáč 

  

 

 

 

 

Na motokrosu nás hájil zejména Ondra Hajný, který se celkově zúčastnil seriálu 
Motocross Cup v kategorii „MX2-hobby“. Ondra v celkovém pořadí vybojoval  
4. místo. Ve stejné kategorii se účastnil i Martin Lichtenberg (23. místo) a Mikuláš 
Babka (34. místo). Jan Mazánek v kategorii „65 ccm“ bral rovněž 4. místo. V kategorii 
„Veterán do 50 let“ vyhrál Martin Chlupáč. Petr Šprachta skončil v téže kategorii na  
5. místě. Jan Kobrle skončil mezi licenčními jezdci ve třídě „MX2-elite“ na 4. místě. 

Naši členové se nezaměřují pouze na motoristický sport. Jediná slečna zastupující 
Motorsport Chuchelna, Mája Machačná, závodí v longboardingu. V letošním roce byl 
tradiční světový šampionát v longboardingu na Kozákově zrušen, ale Máju to 
neodradilo od účasti na světovém šampionátu v Itálii. Poté, co dorazila do místa dění 
šampionátu, pořadatelé z důvodu bezpečnosti jezdců oznámili zrušení závodu. 
Nakonec se však účastnila italského „mistráku“, kde skončila na nádherném 3. místě. 

A co nás čeká v roce příštím a zároveň mělo čekat v roce letošním? 

V letošním dubnu jsme bohužel neobdrželi kladné stanovisko z Odboru životního 
prostředí krajského úřadu v Liberci, proto jsme nepořádali seriál závodů dvojic 
Acerbis MEFO ECC. Abychom mohli uskutečnit závody na Kozákově v tradičním jarním 
termínu, musíme zajistit zoologický a botanický průzkum dané lokality. Již nyní však 
víme, že motocyklové závody na jaře 2024 jsou pro nás v nedohlednu. 

Máme však vytipovanou novou lokalitu pro motocyklové závody. Záměrně říkám 
novou, protože naším největším cílem je podporovat děti a juniory. Proto chceme 
uskutečnit závody pouze pro malé motocykly, tj. 50 ccm a 65 ccm. 

Na závěr bych rád poděkoval všem našim partnerům včetně obce Chuchelna, že 
můžeme i za jejich finanční podpory přispívat našim členům, respektive dětem  
a juniorům. 

Za celý Motorsport Chuchelna přeji občanům obce krásné prožití vánočních svátků, 
mnoho zdraví, štěstí a úspěchů v novém roce. 

Za Motorsport Chuchelna, z. s. Michal Strnad 
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